
Rada Gminy w Czerminie 

Radni-Sesja 

Protokół nr 9 

z IX Sesji Rady Gminy w Czerminie, która odbyła się w dniu 29 października 2024 r.               

w Urzędzie Gminy Czermin. 

Obrady rozpoczęto o godz. 09:00, a zakończono o godz. 10:07 tego samego dnia. 

Obradom przewodniczył radny Mirosław Bugaj 

W posiedzeniu wzięło udział 14 członków. 

Obecni: 

1. Grzegorz Ból 

2. Mirosław Bugaj 

3. Henryk Ćwięka 

4. Remigiusz Ćwięka 

5. Paweł Dolina 

6. Walenty Dulik 

7. Jan Dziekan 

8. Władysław Kukliński 

9. Jolanta Luka 

10. Paweł Pisarczyk 

11. Antonina Płatek 

12. Robert Strycharz 

13. Stanisław Węgrzyn 

14. Tomasz Zając 

15. Jan Ździebło 

Ponadto w sesji uczestniczyli: 

1. Wójt Gminy Czermin – Sławomir Sidur 

2. Skarbnik Gminy – Sławomir Orłowski 

3. Pracownicy UG – Małgorzata Czaja, Józefa Rybak 

4. Sołtysi – wg załączonej listy obecności. 

1. Otwarcie IX Sesji Rady Gminy w Czerminie. 

 

Przewodniczący Rady Gminy dokonał otwarcia obrad, powitał wszystkich uczestników 

posiedzenia, oraz stwierdził kworum do podejmowania prawomocnych uchwał. 

 

2. Zatwierdzenie porządku obrad 

 

Pan Przewodniczący przedstawił porządek obrad i w związku z brakiem uwag poprosił o 

przegłosowanie. 

 

Głosowano w sprawie: 

Zatwierdzenie porządku obrad.  



 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Grzegorz Ból, Mirosław Bugaj, Henryk Ćwięka, Remigiusz Ćwięka, Paweł Dolina, Walenty 

Dulik, Jan Dziekan, Władysław Kukliński, Jolanta Luka, Paweł Pisarczyk, Antonina Płatek, 

Stanisław Węgrzyn, Tomasz Zając, Jan Ździebło 

NIEOBECNI (1) 

Robert Strycharz 

 

3. Przyjęcie protokołu z VII Nadzwyczajnej Sesji Rady Gminy w Czerminie. 

 

Pan Przewodniczący poinformował, że protokół został przesłany drogą mailową i zapytał o 

uwagi do protokołu. Uwag nie zgłoszono. 

 

Głosowano w sprawie: 

Przyjęcie protokołu z VII Nadzwyczajnej Sesji Rady Gminy w Czerminie..  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Grzegorz Ból, Mirosław Bugaj, Henryk Ćwięka, Remigiusz Ćwięka, Paweł Dolina, Walenty 

Dulik, Jan Dziekan, Władysław Kukliński, Jolanta Luka, Paweł Pisarczyk, Antonina Płatek, 

Stanisław Węgrzyn, Tomasz Zając, Jan Ździebło 

NIEOBECNI (1) 

Robert Strycharz 

 

4. Przyjęcie protokołu z VIII Sesji Rady Gminy w Czerminie. 

 

Pan Przewodniczący poinformował, że protokół został przesłany drogą mailową i zapytał o 

uwagi do protokołu. Uwag nie zgłoszono. 

 

Głosowano w sprawie: 

Przyjęcie protokołu z VIII Sesji Rady Gminy w Czerminie.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Grzegorz Ból, Mirosław Bugaj, Henryk Ćwięka, Remigiusz Ćwięka, Paweł Dolina, Walenty 

Dulik, Jan Dziekan, Władysław Kukliński, Jolanta Luka, Paweł Pisarczyk, Antonina Płatek, 

Stanisław Węgrzyn, Tomasz Zając, Jan Ździebło 

NIEOBECNI (1) 

Robert Strycharz 

 



5. Informacja Wójta z działalności między sesjami i wydanymi zarządzeniami. 

 

Zarządzenia Wójta Gminy wydane od ostatniej sesji Rady Gminy Czermin: 
1. Zarządzenie nr 66/2024 z dnia 30 września 2024r. w sprawie zmian w budżecie gminy na rok 2024 

2. Zarządzenie nr 67/2024 z dnia 1 października 2024r. w sprawie w sprawie powołania komisji 

stypendialnej i ustalenia jej zadań i trybu pracy oraz określenie wzoru wniosków o przyznanie 

pomocy materialnej o charakterze socjalnym. 

3. Zarządzenie nr 68/2024 z dnia 11 października 2024r. w sprawie powołania Komisji Przetargowej 

przeprowadzającej przetargi na zbycie nieruchomości. 

4. Zarządzenie nr 69/2024 z dnia 15 października 2024r. w sprawie zmiany zarządzenia nr 28/2024 

z dnia 03.04.2024r. 

5. Zarządzenie nr 70/2024 z dnia 15 października 2024r. w sprawie zmian w budżecie gminy na rok 

2024. 

6. Zarządzenie nr 71/2024 z dnia 16 października 2024r. w sprawie przeprowadzenia konsultacji 

społecznych projektu programu współpracy Gminy Czermin z organizacjami pozarządowymi  

na 2025 rok. 

7. Zarządzenie nr 72/2024 z dnia 16 października 2024r. w sprawie zmiany zarządzenia nr 27/2024 

z dnia 03.04.2024r. 

8. Zarządzenie nr 73/2024 z dnia 16 października 2024r. w sprawie wyodrębnienia planu kont  

na wydarzenia ekologiczne. 

9. Zarządzenie nr 74/2024 z dnia 16 października 2024r. w sprawie ustalenia regulaminu naboru 

pracowników na wolne stanowiska urzędnicze,  w tym na kierownicze stanowiska urzędnicze  

w Urzędzie Gminy Czermin oraz na wolne stanowisko kierownika jednostki organizacyjnej Gminy 

Czermin. 

10. Zarządzenie nr 75/2024 z dnia 25 października 2024r. w sprawie powołania Komisji Konkursowej 

do przeprowadzenia konkursu na wolne stanowisko urzędnicze – Sekretarz Gminy Czermin. 

11. Zarządzenie nr 76/2024 z dnia 25 października 2024r. w sprawie powołania Gminnej Komisji 

Urbanistyczno-Architektonicznej. 

12. Zarządzenie nr 77/2024 z dnia 28 października 2024r. w sprawie odwołania członka Gminnego 

Zespołu Interdyscyplinarnego ds. Przeciwdziałania Przemocy Domowej w Gminie Czermin. 

W okresie międzysesyjnym zostały podpisane umowy z firmami czy instytucjami 

zewnętrznymi: 

- umowa dotycząca opracowania przyrodniczego i planistycznego na potrzeby planu ogólnego 

gminy Czermin, 

- umowa – w sprawie  sporządzenie planu ogólnego gminy Czermin. 

Zaapelował do radnych, sołtysów i mieszkańców  gminy Czermin o to, że jeśli ktoś chce, aby 

w opracowywanym planie ogólnym zagospodarowania przestrzennego gminy Czermin były 

ujęte tereny pod zadania inwestycyjne, czy to zabudowa mieszkaniowa jednorodzinna, czy 

zabudowa zagrodowa, czy też zabudowa inwestycyjna, usługowa,  prosił, aby takie wnioski   

składać do gminy, druk samego formularza wniosku jest zamieszczony na stronie internetowej 

lub też można ten druk wziąć w urzędzie gminy w Czerminie, 

- umowa dotycząca projektu budowlanego rozbudowy domu strażaka w Ziempniowie, 

- umowa -  projekt zamienny rozbudowy, nadbudowy budynku zaplecza boiska sportowego w 

Czerminie, 

-  umowa dotycząca przeglądu przewodów kominowych w budynkach domu strażaka w 

Trzcianie, Otałęży, w Czerminie, 



- umowa dotycząca doradztwa z zakresu przepisów o zamówieniach publicznych w zakresie 

zamówienia odbiór odpadów komunalnych, 

- umowa dotycząca dostarczenia kruszywa na remont dróg gminnych i wewnętrznych gminy w 

ilości 500 ton,  

- umowa dotycząca modernizacji infrastruktury oświetlenia ulicznego na terenie gminy 

Czermin. W ramach programu Rozświetlamy Polskę firma wykonawcza będzie przystępować 

do wymiany lamp, które są jeszcze na słupach oświetlenia ulicznego. Ponad 430 lamp będzie 

wymienionych na energooszczędne lampy LED-owe. 

6. Podjęcie uchwały w sprawie obniżenia ceny skupu żyta przyjmowanej jako podstawa 

obliczenia podatku rolnego na obszarze gminy Czermin w 2025 roku. 

Projekt uchwały odczytała Pani Czaja. 

Radny Dolina przedstawił opinię ze wspólnego posiedzenia Komisji, która jest pozytywna. 

Przystąpiono do głosowania. 

 

Głosowano w sprawie: 

Podjęcie uchwały w sprawie obniżenia ceny skupu żyta przyjmowanej jako podstawa 

obliczenia podatku rolnego na obszarze gminy Czermin w 2025 roku..  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Grzegorz Ból, Mirosław Bugaj, Henryk Ćwięka, Remigiusz Ćwięka, Paweł Dolina, Walenty 

Dulik, Jan Dziekan, Władysław Kukliński, Jolanta Luka, Paweł Pisarczyk, Antonina Płatek, 

Stanisław Węgrzyn, Tomasz Zając, Jan Ździebło 

NIEOBECNI (1) 

Robert Strycharz 

Uchwała Nr IX/39/2024 – jak załącznik do protokołu. 

 

 

7. Podjęcie uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości. 

Pani Czaja odczytała projekt uchwały. 

Radny Dolina – opinia komisji wspólnej jest pozytywna. 

 

Głosowano w sprawie: 

Podjęcie uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości..  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 11, PRZECIW: 3, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 



ZA (11) 

Grzegorz Ból, Mirosław Bugaj, Henryk Ćwięka, Remigiusz Ćwięka, Paweł Dolina, 

Władysław Kukliński, Jolanta Luka, Paweł Pisarczyk, Antonina Płatek, Tomasz Zając, Jan 

Ździebło 

PRZECIW (3) 

Walenty Dulik, Jan Dziekan, Stanisław Węgrzyn 

NIEOBECNI (1) 

Robert Strycharz 

 

Uchwała Nr IX/40/2024 – jak załącznik do protokołu. 

 

 

8. Podjęcie uchwały w sprawie zwolnień z podatku od nieruchomości. (punkt zdjęto z 

porządku obrad). 

Pani Czaja poinformowała, że jeżeli nie będą wprowadzane zmiany w zakresie zwolnień 

podatkowych, to nie ma sensu podejmować tożsamej uchwały, bo ta, która jest, dalej 

obowiązuje. 

Pan Przewodniczący - czyli punkt ósmy należy zdjąć z porządku obrad. Przegłosujemy zdjęcie tego 

punktu z porządku obrad.  

 

Głosowano w sprawie: 

Zmiana porządku obrad w związku z usunięciem punktu 8.  

 

Wyniki głosowania 

TAK: 14, NIE: 0, NIE WIEM: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

TAK (14) 

Grzegorz Ból, Mirosław Bugaj, Henryk Ćwięka, Remigiusz Ćwięka, Paweł Dolina, Walenty 

Dulik, Jan Dziekan, Władysław Kukliński, Jolanta Luka, Paweł Pisarczyk, Antonina Płatek, 

Stanisław Węgrzyn, Tomasz Zając, Jan Ździebło 

NIEOBECNI (1) 

Robert Strycharz 

 

9. Podjęcie uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku od środków 

transportowych. 

Pani Rybak odczytała projekt uchwały. 

Radny Dziekan odniósł się do wydarzeń z wczorajszego posiedzenia komisji wspólnej, po 

której odniósł wrażenie, że w gminie nie robi się nic, aby wesprzeć przedsiębiorców, którym 

jest ciężko funkcjonować w dzisiejszych czasach. Stwierdził, że przedsiębiorcy wynoszą się z 

naszej gminy w poszukiwaniu miejsc, gdzie podatki są niższe. Nawiązał do programu 

wyborczego, w którym była mowa o tworzeniu warunków sprzyjających rozwojowi 

przedsiębiorczości. 

Radny Dulik poparł wypowiedź radnego Dziekana, uznając, że stawki należałoby obniżyć, 

albo pozostawić na tym samym poziomie. 



Radny Dziekan przytoczył sytuacje jednej z firm funkcjonujących na terenie gminy Czermin, 

która obecnie główną siedzibę ma w Mielcu, ma duży park maszynowy, za który płaci innej 

gminie, która potrafiła stworzyć przyjazne warunki dla firm. 

Radna Luka zapytała, ilu przedsiębiorców w ostatnim roku zrezygnowało z prowadzenia 

działalności? 

Pani Czaja – transportowców mamy 40 i nikt się nie wyprowadził. Ten przedsiębiorca, o 

którym mówi radny Dziekan nigdy nie był u nas podatnikiem. 

Radny Dolina – opinia Komisji wspólnej jest pozytywna. 

 

Głosowano w sprawie: 

Podjęcie uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku od środków 

transportowych.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 11, PRZECIW: 3, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (11) 

Grzegorz Ból, Mirosław Bugaj, Henryk Ćwięka, Remigiusz Ćwięka, Paweł Dolina, 

Władysław Kukliński, Jolanta Luka, Paweł Pisarczyk, Antonina Płatek, Tomasz Zając, Jan 

Ździebło 

PRZECIW (3) 

Walenty Dulik, Jan Dziekan, Stanisław Węgrzyn 

NIEOBECNI (1) 

Robert Strycharz 

 

Uchwała Nr IX/41/2024 – jak załącznik do protokołu. 

 

 

10. Podjęcie uchwały w sprawie opłaty targowej na terenie gminy Czermin. 

Treść projektu uchwały odczytała Pani Rybak. 

Radny Dolina przedstawił opinię komisji wspólnej, która jest pozytywna. 

Radny Dulik – rozmawiamy o podwyżkach i cenach targowiskach, których mamy niewiele, 

bo mamy jedno. I jest taka sprawa, że nikt nie potrafi tego respektować i nikt nie ściąga opłat 

w ogóle. Podnosimy stawki. Tutaj, teraz jest sezon świąteczny, święto Wszystkich Świętych. 

Jest handel koło cmentarza, jest handel na chodniku z gaśnicami. Handlują z samochodów 

jakieś tam mięso, przetwory. Nikt nie potrafi ściągnąć od tych osób w ogóle żadnej opłaty. 

Moje zdanie to jest taka pusta uchwała, którą głosujemy i nikt nie potrafi, żeby te pieniądze 

od tych ludzi ściągnąć. Także nie wiem, czy nie mamy osób odpowiednich do tego? Trzeba, 

żeby to wójt się na ten temat wypowiedział, czy możemy od tych ludzi ściągać jakieś opłaty, 

które sami uchwalamy.  



Pan Wójt – Szanowny Panie Radny, rzeczywiście w tym zakresie jest problem. Jeżeli 

mówimy o inkasentach w podatku, czy to od nieruchomości, czy wszystkich opłat, to 

podejmowaliście państwo uchwałę i wiecie, kto jest inkasentem tego podatku, są to nasi 

Państwo Sołtysi. Tylko szanowni Państwo teraz proszę mi odpowiedzieć na to pytanie, jak 

któregokolwiek z Państwa Sołtysów przymusić do takiego działania. Ja nie widzę takiego 

mechanizmu ani prawnego, ani formalnego, żeby w jakikolwiek sposób to zrealizować. 

Rozmawiałem po wczorajszej komisji z panem Mecenasem Kilianem i przygotujemy takie 

pisma do  handlujących, których uda się zlokalizować na terenie gminy Czermin. To pisma 

informujące o obowiązku płacenia wynikającego z zakresu tej uchwały. Będą te pisma tym 

handlującym przekazane, ale czytając przepisy karnoskarbowe to nie jest tak, że organ 

podatkowy ma chodzić za podatnikiem i go szukać, mówiąc kolokwialnie łapać i go dopadać 

w terenie i wymierzać podatek, tylko na każdym podatniku ciąży obowiązek podatkowy. I w 

przypadku takim, gdy z tych obowiązków podatkowych dany handlujący się nie wywiązuje to 

organy ścigania, czyli policja ma obowiązek takie wykroczenie karać mandatem karnym. 

Więc też uczulę na to policję i wystosujemy takie pismo do policji. Bo szanowni Państwo, 

jeżeli my płacimy podatek dochodowy, to nie jest tak, że Urząd Skarbowy chodzi za nami i 

mówi, panie Sławomir Sidur, ma pan zapłacić podatek dochodowy i proszę płacić, nie płacić. 

Tylko jeżeli nie zapłacę tego podatku dochodowego, no to sankcja karna szybko jest 

zreagowana. Ale panie przewodniczący, widzę, że w tej kwestii do powiedzenia Pani Sołtys 

Ćwięka ma dużo więcej. W związku z tym, jeżeli pan przewodniczący zechce, to prosiłbym, 

aby oddać ten głos pani sołtys Ćwięce.  

Pani Ćwięka – dyskutujemy tutaj w naszym gronie. Chodziło nam o to, że może najpierw 

należałoby poinformować, albo jakieś tablice postawić informujące o tej opłacie. My też nie 

byliśmy świadomi tego, że taki obowiązek spoczywa na nas. 

Radny Bugaj – pan wójt nie wspomniał o rolniczym handlu detalicznym, który jest zwolniony 

z opłat. Dla rolników jesteśmy zobowiązani udostępnić ten teren. Trzeba by było też 

weryfikować handlujących. 

Radny Dziekan – w sprawie osoby legalizującej gaśnice. – Czy on handluje w pasie 

drogowym? 

Pan Wójt – miejsce nie ma znaczenia. Ważne jest, aby taki podatek uiścił. 

Radny Dolina – opinia komisji wspólnej do tej uchwały jest pozytywna. 

 

Głosowano w sprawie: 

Podjęcie uchwały w sprawie opłaty targowej na terenie gminy Czermin..  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 11, PRZECIW: 3, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (11) 

Grzegorz Ból, Mirosław Bugaj, Henryk Ćwięka, Remigiusz Ćwięka, Paweł Dolina, 

Władysław Kukliński, Jolanta Luka, Paweł Pisarczyk, Antonina Płatek, Tomasz Zając, Jan 

Ździebło 

PRZECIW (3) 

Walenty Dulik, Jan Dziekan, Stanisław Węgrzyn 



NIEOBECNI (1) 

Robert Strycharz 

 

Uchwała Nr IX/42/2024 – jak załącznik do protokołu. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Czermin na rok 2024. 

Projekt uchwały odczytał Pan Skarbnik. 

Radny Pisarczyk – opinia Komisji Budżetu i Finansów jest pozytywna. 

 

Głosowano w sprawie: 

Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Czermin na rok 2024..  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Grzegorz Ból, Mirosław Bugaj, Henryk Ćwięka, Remigiusz Ćwięka, Paweł Dolina, Walenty 

Dulik, Jan Dziekan, Władysław Kukliński, Jolanta Luka, Paweł Pisarczyk, Antonina Płatek, 

Stanisław Węgrzyn, Tomasz Zając, Jan Ździebło 

NIEOBECNI (1) 

Robert Strycharz 

Uchwała Nr IX/43/2024 – jak załącznik do protokołu. 

 

12. Analiza oświadczeń majątkowych dokonana przez Wojewodę Podkarpackiego. 

Pan Przewodniczący poinformował, że wpłynęło pismo Wojewody Podkarpackiego w 

sprawie przeprowadzonej analizy oświadczeń majątkowych składanych do Wojewody przez 

Wójta i Przewodniczącego Rady. W wyniku przeprowadzonej analizy stwierdzono 

nieprawidłowości w oświadczeniu złożonym przez Przewodniczącego Rady, wobec czego, 

zobowiązał się złożyć stosowne wyjaśnienie. 

 

13. Interpelacje i zapytania radnych. 

Radny Kukliński nawiązał do posiedzenia Komisji Rewizyjnej, która odbyła się 23 września 

br., gdzie jednym z tematów była kontrola dokumentów w zakresie działalności Biblioteki 

Publicznej w Czerminie. Dyrektor biblioteki poprosił o wsparcie i możliwość wydzielenia 

środków na postawienie ściany działowej w bibliotece w Brniu, gdyż tam biblioteka 

połączona jest z klasą, a to utrudnia pracę zarówno biblioteki jak i klasie. 

Radny Dziekan -  Panie przewodniczący, Wysoka Rado zbliża się święto Państwowe 11 

listopada.  Chciałbym tutaj podnieść problem rozpadającego się naszego pomnika z orłem, 

który należy odnowić, ewentualnie całkowicie postawić dobry pomnik w miejscu, w którym 

jest, bo jest to nasza chluba. Powstało to z inicjatywy księdza proboszcza ówczesnego i 

społeczeństwa polskiego zostało to później złożone, odbudowane w latach siedemdziesiątych 

już w innym kształcie i w innym miejscu. I drugi problem, jaki mi zasugerowano do 

przedstawienia Radzie odnośnie pamiątki po Potopie Szwedzkim w Łysakowie, Kopiec, żeby 



przywrócić należne mu miejsce i należną symbolikę. Dzisiaj jest to trochę w takim stanie, w 

którym nie będziemy mówić źle ani dobrze, ale wartałoby się pochylić nad tym problemem i 

ten kopiec doprowadzić do stanu, który byłby kulturą, który byłby świadomością, że odnosi 

się do jakiegoś polskiego czynu i coś podkreśla ten najazd szwedzki. Mamy trzech 

dyrektorów związanych z kulturą, z oświatą, z bibliotekarstwem. Sądzę, że ci trzej panowie 

powinni wspólnie pochylić się nad tym, opracować jakąś notatkę czy coś. Są sprzątaczki, 

można by to było jakoś to zrobić razem wspólnie z kimś, nie wiem jak to powiedzieć i 

doprowadzić ten kopiec do stanu takiego, jaki mu należne jest miejsce. Dziękuję.  

 

14. Zamknięcie obrad. 

 

Pan Przewodniczący zamknął obrady IX Sesji Rady Gminy w Czerminie. 
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